
بهبود اندک جریان خالص سرمایه به 
بازارهای نوظهور

صندوق بین المللی پول اعلام کرد جریان خالص ســرمایه به بازارهای نوظهور در ســال ۲۰۲۳ از 
پایین ترین سطح خود بهبود یافت اما همچنان منفی بود.به گزارش ایسنا، صندوق بین المللی پول 
)IMF( اعلام کرد که جریان خالص سرمایه به بازارهای نوظهور و اقتصادهای در حال توسعه اندکی از 
سطوح پایین در سال ۲۰۲۲ بهبود یافت، اما در سال ۲۰۲۳ منفی باقی ماند.این موسسه در گزارش 
بخش خارجی خود گفت با ادامه سیاســت پولی ســخت در اقتصادهای پیشرفته کلیدی در سال 
۲۰۲۳، دلار آمریکا در سال ۲۰۲۳ و اوایل سال ۲۰۲۴ بر اساس استانداردهای تاریخی قوی ماند، در 
حالی که سایر حرکات ارزها متفاوت بوده است.بر اساس این گزارش که ارزیابی بخش خارجی از ۳۰ 
اقتصاد بزرگ جهان را بر اساس داده های سال ۲۰۲۳ ارائه می دهد، جریان ورودی و خروجی ناخالص 
در بازارهای نوظهور در سال گذشــته کاهش یافته است.تراز حساب جاری جهانی در سال ۲۰۲۳ 
به میزان قابل توجهی کاهش یافت، در حالی که مازاد تراز حســاب جاری جهانی نســبت به سال 
۲۰۲۲ تقریبا بدون تغییر باقی مانده است.این آژانس مالی خاطرنشان کرد که کشورهای واردکننده 
انرژی در معرض اثرات نامطلوب شوک های منفی عرضه نفت هستند اما می توانند اقدامات سیاستی 
متعددی را برای کاهش این تاثیر اتخاذ کنند.در این گزارش آمده اســت: در حالی که کشــورهای 
واردکننده انرژی بار عمده شوک های منفی عرضه نفت را متحمل می شوند، این کشورها می توانند 
برای کاهش اثرات نامطلوب آن به چندین ابزار سیاسی ازجمله انعطاف پذیری بیشتر نرخ ارز، کاهش 
بدهی دولت و داشتن بافرهای خارجی قوی تر متوسل شوند.بیزنس گزارش کرد، کاهش قیمت کالاها 
و معکوس شــدن مازاد حســاب جاری بزرگ در کشورهای صادرکننده کالا به طور قابل توجهی به 

کاهش ترازهای جهانی در سال ۲۰۲۳ کمک کرده است.

یک مقام مسئول کارگری خواستار ساماندهی نیروهای شرکتی و قراردادی در دولت 
چهاردهم شد و گفت: نمایندگان کارگری باید در جلسات شورای عالی اشتغال و تامین 
اجتماعی حضور یابند و در جریان تصمیم گیری های مربوط به کارگران قرار گیرند.فتح 
الله بیات در گفت وگو با ایسنا، در ارزیابی مطالبات جامعه کارگری از دولت چهاردهم 
اظهار کرد: آقای پزشکیان در زمانی که در مجلس حضور داشتند سالها همکاری آقای 
محجوب در فراکسیون کارگری مجلس بودند و در کنار کارگران بودند و از آنها حمایت 
کردند. اکنون هم که به عنوان رئیس جمهور انتخاب شده اند، قطعا می توانند در اجرای 
قوانین مربوط به حوزه کارگری و رفع موانع و مشکلات کارگران کمک کنند.وی ایجاد 
اشتغال پایدار، ساخت مسکن کارگری، امنیت شغلی، حقوق و دستمزد، رعایت اصل 
ســه جانبه گرایی و احیای شــورای عالی تامین اجتماعی را از مهم ترین خواسته های 
جامعه کارگری برشمرد و ابراز امیدواری کرد در دولت چهاردهم این مطالبات محقق 
شود.به گفته بیات، جامعه کارگری سالهای سال است که دغدغه عدم امنیت شغلی 
را دارد و طبــق آمارها بیش از ۹۶ درصد کارگران با قراردادهای موقت و کوتاه مدت 
مشغول کارند.رئیس اتحادیه کارگران قراردادی و پیمانی افزود: نداشتن امنیت شغلی، 
معیشــت کارگران را دچار مخاطره می کند زیرا وقتی کارگر فاقد امنیت شغلی باشد، 
از لحاظ معیشتی هم در مضیقه است و در تامین معاش خانواده و هزینه های زندگی 
دچار مشــکل خواهد شــد.این مقام مســئول کارگری در ادامه بر لزوم روشن شدن 
تکلیف نیروهای شرکتی تاکید کرد و گفت: در دولت سیزدهم طرح های خوبی مطرح 
شــد ولی بعضی از آنها به نتیجه نرسد و نیمه کاره رها شد. طرح ساماندهی کارکنان 
دولت و نیروهای شــرکتی و قراردادی عقیم ماند و امیدواریم در دولت چهاردهم به 
سر و سامان برسد.وی گفت: یکی از درخواست های کارگرانی که به شکل پیمانکاری 
مشغول فعالیت هستند،  حذف شرکت های پیمانکاری نیروی انسانی و انعقاد قرارداد 
مستقیم با کارفرمای اصلی است. طبعا دلالان و واسطه ها در این شرکت ها باید حذف 

و این شرکت ها برچیده شوند.بیات در عین حال بر تداوم طرح هایی همچون احیای 
کارخانه های راکد و تعطیل و تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار که بازمانده از دولت 
سیزدهم است، تاکید کرد.رئیس اتحادیه کارگران قراردادی و پیمانی رعایت اصل سه 
جانبه گرایی را از دولت چهاردهم خواستار شد و گفت: هر تصمیمی که در خصوص 
امور کارگری و بازنشتســگی گرفته می شــود، نیازمند اخذ نظرات جامعه کارگری و 
تشکلات  کارگری است. اما متاســفانه در مسایلی که مربوط به حوزه کارگران است 
می بینیم که کارگران و نمایندگان آنها نقشی ندارند. لایحه افزایش سن بازنشستگی 
بدون مشورت و نظرات و پیشنهادات تشکل های کارگری به تصویب رسید و امیدواریم 

دولت چهاردهم اصلاح چنین رویه هایی را در دستور کار قرار بدهد.
وی گفت: آقای پزشکیان پنج دوره در مجلس و جریان قانونگذاری بوده اند و قوانین را 
به خوبی می شناسند،  بنابر این با توجه به روحیه دادخواهی و عدلت طلبی و انصافی 
کــه دارند، انتظار داریم در حوزه اصلاح قوانین مربوط به کارگران از جمله قانون کار 
و قانون افزایش ســن بازنشستگی که یکباره و بدون کار کارشناسی انجام شد، اقدام 
شایسته انجام دهند.این مقام مسئول کارگری خواستار پرداخت مطالبات و بدهی های 
ســازمان تامین اجتماعی شــد و گفت: اگر رئیس جمهور در بحث بودجه هر ســال 
بدهی ســازمان تامین اجتماعی را در ردیف بیاورند، ظرف چند سال تمام بدهی های 
سازمان پرداخت می شود. حقوق و دستمزدها با نرخ تورم سر به سر می شود و قدرت 
خرید با واقعی شــدن دستمزدها به جامعه کارگری بازمی گردد.بیات در پایان گفت: 
کارگران ستون فقرات تولید هستند و کمترین خواسته آنها بها دادن به جامعه شریف 
و زحمتکش کار و تولید است. نمایندگان کارگری با در جلسات شورای عالی اشتغال 
و هیات امنای تامین اجتماعی و بســیاری دیگر از شــوراها حضور داشته باشند و در 

جریان تصمیم گیری ها قرار گیرند.
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عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس تاکید کرد که بدون تردید عامل اصلی افزایش مشارکت مردم در انتخابات تدابیر رهبر انقلاب بود.
علاءالدین بروجردی در گفت وگو با ایسنا با اشاره به مشارکت مردم در انتخابات ریاست جمهوری گفت: بدون تردید عامل اصلی افزایش مشارکت در انتخابات 
ریاست جمهوری تدابیر مقام معظم رهبری و تاکیدات ایشان بر مشارکت حداکثری بود؛ ایشان در مرحله دوم انتخابات فرمودند که اصل بر مشارکت حداکثری 
است چون نتیجه آن افزایش اعتبار نظام جمهوری اسلامی خواهد بود.وی افزود: از طرف دیگر فردی همچون آقای دکتر پزشکیان از طیف سیاسی دیگر تایید 
صلاحیت شد و پا به عرصه انتخابات گذاشت؛ همین باعث شد که بخش دیگری از جامعه که معمولا مشارکت کمتری در انتخابات دارند، تصمیم به مشارکت 

در انتخابات بگیرند. مجموعه این عوامل منجر به حضور مردم در پای صندوق های رای شد.

www.sobh-eqtesad.ir

بروجردی: تدابیر رهبری عامل اصلی افزایش مشارکت مردم در انتخابات بود

info@sobh-eqtesad.ir

مالیات شرکت های روسی 
صعود کرد

مالیات شــرکت های روســیه از ســال ۲۰۲5 به ۲5 درصد افزایش خواهد 
یافت.به گزارش ایسنا، ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه قانون افزایش 
مالیات بر درآمد شرکت ها را امضا کرد.قانون درج شده در وب سایت رسمی 
اطلاعــات حقوقی، افزایــش مالیات بر درآمد شــرکت ها را از ۲۰درصد به 
۲5درصد افزایش می دهد.بیزنس گزارش کرد، انتظار می رود درآمد اضافی 
حاصل از افزایش شرکت ها در سال ۲۰۲5 حدود ۱.۶ تریلیون روبل )۱۷.۸5 
میلیارد دلار( باشد.بر اساس منطق مالی و اقتصادی این قانون، دریافت های 
اضافی در سال های ۲۰۲5-۲۰۲۷ حدود پنج تریلیون روبل )55.۸ میلیارد 
دلار( خواهند بود.این قانون همچنین کسر مالیات بر سرمایه گذاری فدرال 
را تعیین می کند و این امکان را می دهد تا مبلغ مالیات بر درآمد شرکتی را 
که باید به بودجه فدرال واریز  شود با هزینه های سرمایه ای که در چارچوب 
پروژه های سرمایه گذاری در فهرست مربوطه گنجانده شده است را کاهش 
دهد.بیزنس گزارش کرد، مشــوق ها برای شــرکت های فناوری کوچک نیز 

ثابت شده است.

آخرین تلاش دولت بایدن 
برای حمایت از صنایع

ایالات متحده از افزایش ۱.۷ میلیارد 
دلاری بــرای تولیــد خودروهــای 
الکتریکی رونمایــی کرد.به گزارش 
ایســنا، دولــت جو بایــدن، رئیس 
جمهــور ایالات متحده اعلام کرد که 
۱.۷ میلیــارد دلار کمک مالی برای 

کمک به گســترش یا احیای تســهیلات خودرو برای ساخت وسایل نقلیه 
الکتریکی و قطعات در میدان های نبرد انتخاباتی میشــیگان و جورجیا ارائه 
می کند.این بودجــه برای تبدیل ۱۱ مرکز تعطیل یــا در معرض خطر در 
هشت ایالت هزینه می شود که هدف کمک به آنها برای بازسازی خودروهای 
برقی اســت و مقامات گفتند که این سرمایه گذاری ۱5 هزار شغل را نجات 
می دهد. بایدن در مصاحبه ای گفت این سرمایه گذاری هزاران شغل تولیدی 
و حتی بیشــتر را با درآمد خوب ایجاد می کند.این اعلامیه در حالی منتشر 
می شود که بایدن، ۸۱ ســاله، پس از مناظره فاجعه بار علیه دونالد ترامپ 
جمهوری خواه در ماه گذشته، با درخواست ها برای پایان  دادن به تلاش برای 
انتخاب مجدد خود مبارزه می کند. این همچنین آخرین تلاش دولت بایدن 
برای حمایت از صنایع ایالات متحده در مواجهه با رقابت چین است.رهبران 
ایالات متحده در ماه های اخیر هشدار داده اند که ظرفیت های صنعتی مازاد 
در دومین اقتصاد بزرگ جهان می تواند سیل کالاهای ارزان قیمت را به بازار 
بیاورد و به طور بالقوه به صنایع نوپا انرژی پاک در سایر نقاط آسیب برساند. 
واشــنگتن همچنین در اوایل سال جاری افزایش شــدید تعرفه بر واردات 
چینــی از جمله خودروهای برقی را اعلام کرد. بر اســاس اعلام خبرگزاری 
فرانســه، جنیفر گرانهولم، وزیر انرژی آمریکا گفت از دســت دادن شغل به 
دلیل رقابت خارجی و صنعت در حال تغییر برای یک جامعه تولیدی بسیار 

سخت است.

کاهش تورم آرژانتین
تورم سالانه آرژانتین در ماه ژوئن به ۲۷۱ درصد کاهش یافت.به گزارش 
ایسنا، بر اســاس داده های منتشرشده موسســه ملی آمار و سرشماری 
آرژانتیــن )INDEC(، تورم مصرف کننده آرژانتین در ماه ژوئن به ۲۷۱.5 
درصد افزایش یافت.این رقم نســبت به رشد سالانه ۲۷۶.۴ درصدی در 
ماه مه و رکورد بالاترین رشــد ســالانه ۲۸۹.۴ درصدی در ماه آوریل، 
بالاترین رقم در بیش از ســه دهه گذشــته، کاهش یافته است.شاخص 
قیمــت مصرف کننده )CPI( در ماه ژوئن، ۴.۶ درصد نســبت به ماه قبل 
افزایش یافت و بر اســاس ارقام موسسه ملی آمار و سرشماری آرژانتین، 
اولین شــتاب ماه بــه ماه پس از پنج ماه متوالــی کاهش تورم بود.تورم 
ماهانه در دســامبر به ۲5.5 درصــد، در ژانویه به ۲۰.۶ درصد، در فوریه 
بــه ۱۳.۲ درصد، در مارس به ۱۱ درصــد، در آوریل به ۸.۸ درصد و در 
ماه مه به ۴.۲ درصد رســید.اقتصاد آمریکای جنوبی در ماه آوریل شاهد 
اولین تورم ماهانه تک رقمی در ۶ ماه گذشــته بود.بیزنس گزارش کرد، 
بانــک مرکزی آرژانتین در ۱۴ مه نرخ بهره را از 5۰ درصد به ۴۰ درصد 
کاهش داد که ششمین کاهش نرخ از زمان روی کار آمدن خاویر مایلی، 

رئیس جمهور آرژانتین در ماه دسامبر است

گزیده خبر
پزشکیان:

 اسرائیل یک رژیم آپارتاید است
تمامی نیروگاه ها با آمادگی ۱۰۰ 
درصدی در حال تولید برق هستند

حراج سکه و شمش این هفته برگزار 
نمی شود

معاون وزیر نیرو در امور برق و انرژی با بیان اینکه در فصل گرم ســال جاری تمامی نیروگاه های کشــور با 
آمادگی ۱۰۰ درصدی در حال تولید برق هســتند، گفت: نیروگاه های جدیدی که قرار بود تابستان امسال 
به مدار وارد شــوند، با پیگیری های به عمل آمده در مدار قرار گرفتند و بر همین اســاس در بخش تولید 
آمادگی لازم برای تولید برق به طور کامل وجود دارد.به گزارش ایسنا، همایون حائری، در ارتباط با اقدامات 

صورت گرفته....

۷ پیشنهاد اتاق اصناف برای شکل گیری 
رویکرد نوین اقتصادی دولت چهاردهم

صادرات انواع روغن خوراکی ممنوع شد

مدیرعامل صندوق ملی مســکن عنوان کرد

دانش  برای  ملی مسکن  خبر خوش صندوق 
ها بنیانی 
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رئیس اتحادیه کارگران قراردادی و پیمانی خواستار شد

روشن شدن تکلیف نیروهای شرکتی در دولت چهاردهم
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گزیده خبر

در پیام نمایندگان مسیحیان مجلس مطرح شد

تبریک جامعه ارامنه ایران به 
رئیس جمهور منتخب

نمایندگان مســیحیان ارمنی شمال و جنوب ایران در مجلس شورای اسلامی ضمن 
تبریک به رئیس جمهور منتخب، تاکید کردند که قطعا رقابتها به رفاقت تبدیل می شود 

و با هم افزایی همه نیروها و فعالان کشور، آینده ای در خور مردم رقم خواهد خورد.
به گزارش ایســنا، متن پیام تبریک آرا شــاوردیان نماینده مسیحیان ارمنی تهران و 
شــمال ایران و گقارد منصوریان نماینده مسیحیان ارمنی اصفهان و جنوب ایران در 

مجلس شورای اسلامی به مسعود پزشکیان رئیس جمهور منتخب به شرح زیر است:
»جناب آقای دکتر مسعود پزشکیان، رئیس جمهور منتخب محترم جمهوری اسلامی 
ایرانبا ســلام و احترام؛با تقدیــر از حرکت بزرگ ملت ایــران در رویارویی با غوغای 
دست ســاز تحریم انتخابات که موجب اقتدار نظام گردید، از طرف جامعه ارامنه ایران 

عزیزمان انتخاب جنابعالی به ریاست جمهوری اسلامی ایران را تبریک می گوییم.
تاکید مستمر جنابعالی در تمام مراحل انتخاباتی بر ولایت مداری، عدالت، حاکمیت 
قانون و همدلی مســئولین در اداره امور کشور و البته مشی شما در زندگی و سوابق 
درخشان اجرایی تان موجب امیدواری مردم به آینده کشور و حضور بی نظیر در صحنه 
انتخابات گردید و قطعا با شناختی که همگان از آن منتخب فرهیخته دارند، رقابت ها 
به رفاقت تبدیل می شود و با هم افزایی همه نیروها و فعالان کشور آینده ای در خور این 
ملت شریف رقم خواهد خورد.جامعه ارامنه ایران ضمن ابراز خوشحالی از این حماسه 
حضور و انتخاب شایسته رئیس جمهور، توفیق و سربلندی دولت شما را آرزو می کند.«

بررسی عملکرد ایمیدرو توسط 
دیوان محاسبات

دیوان محاســبات کشــور پیشــنهاد داد ایمیدرو برای تحقق اهداف مد نظر از طریق 
جذب سرمایه گذار اقدام کند.به گزارش ایسنا به نقل از اداره کل روابط عمومی و امور 
بین الملل دیوان محاسبات کشــور، بررسی عملکرد شرکت توسعه ونوسازی معادن و 
صنایع معدنی ایران، توســط این نهاد نظارتی حکایت از عدم اتمام برخی از طرح های 
ســرمایه گذاری این سازمان و عدم تحقق اهداف ایجاد طرح ها)تولید محصول( علیرغم 
گذشــت بیش از ۱۵ سال از شــروع فعالیت آنها از جمله طرح تولید آلومینا از نفلین 
ســینیت سراب با پیشــرفت فیزیکی ۸ درصد و طرح تجهیز معدن زغال سنگ پروده 
طبس۴ با پیشــرفت فیزیکی ۹ درصد تا پایان سال ۱۴۰۲ به دلیل عدم جذب سرمایه 
گــذار و انجام هزینه های جاری جهت نگهــداری طرح، دارد.با توجه به اینکه برخی از 
طرح های سرمایه گذاری سازمان ایمیدرو از شروع فعالیت آنها دارای پیشرفت فیزیکی 
اندکی است، دیوان محاسبات کشور پیشنهاد دارد؛ این سازمان اقدامات لازم در خصوص 
جذب سرمایه گذار برای تحقق اهداف مدنظر را بعمل آورد، در غیر این صورت به منظور 
جلوگیری از انجام هزینه های جاری نسبت به واگذاری آنها اقدام کند.این نهاد نظارتی 
همچنین بر رعایت آیین نامه انتظام بخشی، شفاف سازی و ضابطه مند سازی درآمدها 

و هزینه های شرکت تاکید کرد.

پیگیری سرپرست ریاست جمهوری برای مهار حریق در جنگل های زاگرسدر پی آتش سوزی در منطقه خائیز

رئیس جمهوری منتخب مردم با انتشــار مقاله ای با عنوان »پیام من به جهان رسید«، نگاه و 
رویکرد خود را به روابط با کشورهای منطقه، آفریقا، 
چین، روسیه، اروپا و آمریکا تشریح کرد.به گزارش 
ایســنا و به نقل از ایرنا، دکتر مسعود پزشکیان در 
بخشی از این مقاله تصریح کرده است که در دولت 
خود قصد دارد سیاستی فرصت گرا را پیگیری کند 
که با ایجــاد »تعادل« در روابط با همه کشــورها، 
منطبق با منافع ملی، توســعه اقتصادی و نیازهای 
صلح و امنیت منطقه  و جهان باشد و در این راستا، 
از تلاش های صادقانه برای کاهش تنش ها استقبال 
می کنیم و با صداقت به صداقت پاسخ خواهیم داد.

متن کامل مقاله رئیس جمهــوری منتخب مردم 
که در نشریه تهران تایمز انتشار یافته، بدین شرح 

است:پیام من به جهان جدید
در بحبوحه جنگ و ناآرامی های منطقه، با برگزاری 
انتخاباتی رقابتــی، مســالمت آمیز و منظم، نظام 
سیاســی ایران ثبات خود را به نمایش گذاشــت و 
بر ادعاهای برخی از »کارشناسان ایران« در برخی 
دولت ها خط بطلان کشــید. ثبات سیاسی و شیوه 
افتخارآمیز برگزاری انتخابات، نشــانگر تدبیر رهبر 
معظم انقلاب، آیت الله خامنه ای، و تعهد مردم ایران 
به انتقال دموکراتیک قدرت حتی در شرایط دشوار 

است.
من با برنامه ای که بر »إصلاحات«، »تقویت وحدت 
ملی« و »تعامل ســازنده با جهان« تأکید داشــت 
وارد کارزار انتخابات شــدم و در نهایت موفق شدم 
اعتمــاد هموطنانم را، حتی زنــان و مردان جوانی 
که از وضعیت کلی کشــور ناراضــی بودند، در پای 
صندوق هــای رأی جلب نمایم.این اعتماد برای من 
بسیار ارزشمند است و مصمم هستم با ایجاد اجماع، 
هم در داخل کشــور و هم در ســطح بین المللی، 
وعده هایــی را که در دوران تبلیغــات انتخاباتی به 

مردم کشورم داده ام، محقق سازم.
در آغــاز، می خواهم تأکید کنم که دولت من حفظ عزت ملی و شــأن بین المللی ایران در هر 
شرایط را سرلوحه کار خود قرار خواهد داد. سیاست خارجی ایران بر پایه اصول »عزت، حکمت 
و مصلحت« استوار است و طراحی و اجرای آن نیز برعهده رئیس جمهور و دولت گذاشته شده 
است. من قصد دارم تمامی اختیارات اعطا شده به این مقام را به کار بگیرم تا این هدف کلان 
را پیگیری نمایم.با این رویکرد، دولت من قصد دارد سیاستی فرصت گرا را پیگیری کند که با 
ایجاد »تعادل« در روابط با همهٔ کشــورها، منطبق با منافع ملی، توسعه اقتصادی و نیازهای 
صلح و امنیت منطقه  و جهان باشــد. در این راستا، از تلاش های صادقانه برای کاهش تنش ها 
اســتقبال می کنیم و با صداقت به صداقت پاســخ خواهیم داد.در دولت من، تحکیم روابط با 
همسایگان در اولویت قرار خواهد داشت. ما پیگیر تشکیل یک »منطقه قوی« خواهیم بود، نه 
مناســباتی که در آن یک کشــور به تنهایی به دنبال استیلا و تسلط بر دیگران باشد. من قویاً 
اعتقاد دارم که کشــورهای همســایه و برادر نباید منابع ارزشمند خود را در جهت رقابت های 
فرسایشی، مسابقه تسلیحاتی و محدودسازی بی مورد یکدیگر هدر دهند. به جای آن، هدف ما 
باید ایجاد محیطی باشد که در آن منابع همگان برای پیشرفت و توسعه منطقه، به نفع همه، 
اختصاص یابد.ما به همکاری با ترکیه، عربســتان سعودی، عمان، عراق، بحرین، قطر، کویت، 
امارات متحده عربی و ســازمان های منطقه ای به منظورتعمیق روابط اقتصادی، تقویت روابط 
تجاری، ارتقاء ســرمایه گذاری های مشــترک، مقابله با چالش های مشترک و حرکت به سوی 
ایجاد چارچوب منطقه ای برای گفت وگو، اعتمادسازی و توسعه مبادرت خواهیم کرد.منطقه ما 
دیربازی اســت از جنگ، تنش های فرقه ای، تروریسم و افراط گرایی، قاچاق مواد مخدر، کمبود 
آب، بحران پناهندگان، تخریب محیط زیســت و مداخلات خارجی رنج می برد. حالا وقت آن 
فرارســیده که با هم به این چالش های مشــترک برای آینده بهتر نسل های بعدی رسیدگی 
نماییم. همکاری برای توســعه و شکوفایی منطقه ای اصل راهنمای سیاست خارجی ما خواهد 
بود.به عنوان کشــورهایی که از منابع فراوان و سنت های مشترکِ برخاسته از تعالیم صلح آمیز 
اســلامی برخوردارند، باید متحد شویم و به جای منطق قدرت، به قدرت منطق تکیه کنیم. با 
بهره گیری از ظرفیت هنجارسازی خود، می توانیم از طریق ترویج صلح، ایجاد محیطی آرام برای 
توسعه پایدار، تقویت گفت وگو و مقابله با اسلام هراسی نقش مهمی در نظم جهانی پسا قطبی 
ایفا نماییم. در این راســتا، ایران به ســهم خود آماده نقش آفرینی خواهد بود.در سال ۱۹۷۹، 
پس از انقلاب، نظام نوظهور جمهوری اســلامی ایران روابط خود را با دو رژیم آپارتاید اسرائیل 
و آفریقای جنوبی، بر أساس موازین حقوق بین الملل و أصول پایه ای حقوق بشر، قطع نمود. تا 
به امروز، اسرائیل همچنان یک رژیم آپارتاید است که »نسل کشی« را نیز به کارنامه تیره خود 

- که شــامال اشِغال، جنایات جنگی، پاکسازی قومی، شهرک سازی، برخورداری از سلاح های 

هسته ای، ضمیمه غیرقانونی سرزمین های دیگران و تهاجم به همسایگانش بودهٔ  اضافه کرده 
اســت.به عنوان اولین اقدام،  دولت من از کشورهای عرب همسایه درخواست همکاری خواهد 
کرد تا با اســتفاده از تمامی اهرم های سیاسی و دیپلماتیک استقرار آتش بس و متوقف کردن 
کشتار مردم غزه را در اولویت قرار دهند تا از گسترش دامنه جنگ جلوگیری شود. سپس باید 
با جدیت تلاش کنیم تا به اشــغال طولانی مدتی که زندگی چهار نسل از فلسطینیان را ویران 
کرده است، پایان دهیم. در این راستا، تاکید می کنم دولت ها بر اساس »کنوانسیون نسل کشی 
۱۹۴۸« موظف به اتخاذ اقدامات لازم برای جلوگیری از نسل کشــی هستند و نه پاداش دادن 
به نسل کشــی از طریق عادی ســازی روابط به مجرمان!امروزه به نظر می رسد که بسیاری از 
جوانان در کشورهای غربی به حقانیت مواضع دیرپای ما در قبال رژیم اسرائیل پی برده باشند. 
می خواهم از این فرصت اســتفاده کنم و به این نسل شجاع بگویم که اتهامات یهودی ستیزی 
علیه ایران به دلیل موضع اصولی اش در مســئله فلســطین، نه تنها کاملًا غلط است، بلکه به 
فرهنگ، باورها و ارزش های اساسی ما توهین می کند. مطمئن باشید که این اتهامات به اندازه 
اتهامات ناعادلانه یهودی ســتیزی که هنگام اعتراض در دانشــگاه ها برای دفاع از حق حیات 
فلســطینی ها به شما وارد می شود، بی اساس اســت.چین و روسیه همواره در روزهای سخت 
دوست و پشــتیبان ما بوده اند. ما این دوستی را بسیار ارزشمند می دانیم.نقشهٔ  راه ۲۵ ساله 
ایران و چین یک گام مهم در جهت ایجاد یک »شراکت جامع راهبردی« سودمند برای هر دو 
کشور بود؛ و ما تمایل داریم در آستانه ورود به نظم جدید جهانی، همکاری های گسترده تری در 
این مسیر با پکن برقرار سازیم. در سال ۲۰۲۳، دولت چین نقش مهمی در تسهیل عادی سازی 
روابط ما با عربستان سعودی ایفا کرد و از این طریق دیدگاه سازنده و رویکرد آینده نگرانه خود 
را در امور بین المللی به نمایش گذاشت.روســیه یک هم پیمان راهبردی ارزشــمند و همسایه 
ایران است و دولت من متعهد است که به گسترش و تقویت همکاری هایمان پایبند بماند. ما 
برای مردم روســیه و اوکراین آرزوی صلح داریم و دولت من آماده حمایت فعالانه از ابتکارات 
دیپلماتیک در جهت دســتیابی به این هدف خواهد بــود. دولت من همکاری های دوجانبه و 
چندجانبه با روسیه را - به ویژه در چارچوب هایی مانند بریکس، سازمان همکاری شانگهای و 
اتحادیه اقتصادی یوراسیا - در اولویت قرار خواهد داد.با علم به اینکه صحنه جهانی از الگوهای 
ســنتی فراتر رفته اســت، دولت من متعهد اســت که روابط متقابل مفید خود را با بازیگران 
بین المللی نوظهور در جنوب جهان، به خصوص با کشــورهای آفریقایی، تقویت نماید. در این 
راستا، به دنبال ارتقاء همکاری ها و تقویب مناسبات مان خواهیم بود.ایران با کشورهای آمریکای 
لاتین روابط مستحکمی دارد و دولت من در جهت حفظ و تعمیق آن به منظور پیشبرد توسعه، 

گفتگو و همکاری در همه زمینه های اقدام خواهد کرد.همکاری بین ایران و کشورهای آمریکای 
لاتین از آنچه در حال حاضر برقرار اســت، به 
مراتب ظرفیت های بیشــتری دارد و ما پیگیر 
تقویت پیوندهایمان خواهیم بود.روابط ایران و 
اروپا فراز و نشیب های زیادی داشته است. پس 
از خروج ایالات متحده از برجام )برنامه جامع 
اقدام مشــترک( در ماه مه ۲۰۱۸، کشورهای 
اروپایی یــازده تعهد به ایــران دادند تا توافق 
هســته ای را نجات داده و تأثیــر تحریم های 
غیرقانونی و یکجانبه ایالات متحده بر اقتصاد ما 
را تعدیل نمایند. از جمله این تعهدات می توان 
به تضمین انجام مبادلات بانکی به صورت مؤثر، 
حفاظت مؤثر از شرکت ها در برابر تحریم های 
ایالات متحده، و ترویج سرمایه گذاری در ایران 
نام برُد. کشــورهای اروپایی تمام این تعهدات 
را نقض کرده اند، اما بــه طور نامعقولی انتظار 
دارند ایران به صورت یکجانبه به تمام تعهدات 
خــود مطابق برجام عمــل نماید.با وجود این 
انحراف هــا، من آمــاده برگــزاری گفتگوهای 
سازنده با کشورهای اروپایی هستم تا با تلاش 
مشــترک، روابطمان را بر پایــه اصل برابری و 
احترام متقابل، به مسیر صحیح هدایت کنیم.

کشورهای اروپایی باید دریابند که مردم ایران 
مردمــی با افتخار هســتند و حقوق و شــأن 
آن ها را دیگر نمی تــوان نادیده گرفت. هرگاه 
قدرت های اروپایی به این واقعیت واقف شوند، 
تصور برســاخته تفوق اخلاقی خــود را کنار 
بگذارند و همچنین از بحران های ســاختگی 
که مدت هاست بر روابط مان سایه افکنده عبور 
نمایند، فرصت های بسیاری برای همکاری بین 
ایران و اروپا وجود خواهد داشــت که می توان 
مورد بررســی قــرار داد.فرصت های همکاری 
شامل همکاری های اقتصادی و فناورانه، امنیت 
انرژی، مســیرهای ترانزیت، محیط زیســت، همچنین مبارزه با تروریسم و قاچاق مواد مخدر، 
بحران پناهندگان و سایر حوزه ها هستند که همه اینها می توانند به نفع کشورهای ما پیگیری 
شوند.ایالات متحده آمریکا نیز باید به این درک رسیده باشد که ایران هرگز به زورگویی پاسخ 
نداده و نخواهد داد. ما در ســال ۲۰۱۵ با حســن نیت وارد برجام شدیم و به تمام تعهداتمان 
به طــور کامل عمل کردیم. اما ایــالات متحدهٔ  بخاطر نزاع هــا و انتقام های مربوط به حوزه 
سیاســت داخلی خود - به طور غیرقانونی از توافق خارج شد و با تحمیل تحریم های یکجانبه 
فراسرزمینی، به مردم ایران - به ویژه در دوران پاندمی کرونا - زیان ها، رنج ها و آسیب های بی 
شمار، و به اقتصاد ما صدها میلیارد دلار خسارت وارد نمود.ایالات متحده عامدانه تصمیم گرفت 
که با راه اندازی جنگ اقتصادی علیه ایران، و همچنین با مبادرت به تروریسم دولتی از طریق 
ترور سردار قاسم سلیمانی - قهرمان نامی جهانی مبارزه با تروریسم که به خاطر موفقیت هایش 
در نجات مردم منطقه از داعش و گروه های وحشی مشابه شناخته می شود ٔ نزاع ها را تشدید 
نماید. امروز جهان شــاهد تبعات زیان بار این تصمیم اســت.ایالات متحده آمریکا و متحدان 
غربــی اش، نه تنها یک فرصت تاریخی را برای کاهش و مدیریت تنش ها در منطقه و جهان از 
دست دادند، بلکه به طور جدی معاهده منع گسترش )ٔٔٔ( را تضعیف نمودند چرا که نشان 
دادند هزینه های پایبندی به اصول عدم اشــاعه می تواند از فواید احتمالی آن بیش تر باشد.به 
واقع، ایالات متحده و متحدان غربی اش از رژیم عدم گسترش سوءاستفاده کرده اند تا- برخلاف 
برآوردهای دســتگاه های اطلاعاتی خود - بحرانی برساخته در مورد برنامه هسته ای صلح آمیز 
ایران ایجاد نمایند و از آن برای اعِمال فشار مستمر بر مردم ما استفاده کنند. این در حالی که 
هم زمان به حمایت فعالانه و بی دریغ از اسرائیل - یک رژیم آپارتایدی تجاوزگرا که عضو پیمان 

ان.پی.تی نیست و به گواه همه شواهد دارنده سلاح  هسته ایستٔ  پرداختند.
می خواهم بار دیگر تأکید کنم که دکترین دفاعی ایران شامل ساخت سلاح های هسته ای نیست 
و ایالات متحده را فرامی خوانم تا از سوءمحاسبات گذشته اش درس گرفته و سیاست جدیدی 
متناسب با آن اتخاذ نماید. تصمیم گیران در واشنگتن باید دریابند که سیاستی که مبنای آن 
قرار دادن کشــورهای منطقه در مقابل یکدیگر باشــد، نه در گذشته موفق بوده و نه در آینده 
موفق خواهد شد. آن ها باید حقیقت ایران را بپذیرند و از تشدید تنش های موجود پرهیز نمایند.

مــردم ایران به من یک مأموریت قــوی داده اند تا با جدیت پیگیر تعامل ســازنده در صحنه 
بین المللی - در حین پافشاری بر حقوق، عزت و نقش مستحق مان در منطقه و جهان - باشم. 
من از همه کســانی که مایل به پیوســتن به این تلاش تاریخی هســتند، دعوت به همکاری 

می نمایم.

سرپرست ریاســت جمهوری در تماس های تلفنی 
جداگانه با وزیر کشــور، رئیس جمعیت هلال احمر 
و اســتاندار کهگیلویه و بویراحمد آخرین وضعیت 
آتش ســوزی جنگل های زاگرس را بررســی کرد.

به گزارش ایســنا، محمد مخبــر در گفتگو با وزیر 
کشــور، بر بســیج ظرفیت های دو استان درگیر در 
آتش ســوزی منطقه خائیز در جنگل های زاگرس و 
همچنین تأمین و ارســال تجهیزات لازم از جمله 
بالگردهــا و هواپیماهــای آبپاش تاکیــد کرد.وی 
همچنین در ارتباط تلفنی با رئیس جمعیت هلال 
احمر ســازماندهی نیروهای مردمی و بهره گیری از 
داوطلبــان محلی و امدادگران خبره برای تســریع 
در کنتــرل دامنــه آتش ســوزی در مناطق درگیر 
را ضــروری دانست.سرپرســت ریاســت جمهوری 
همچنین از استاندار کهگیلویه و بویراحمد خواست 
تــا با آمادگی کامــل همه دســتگاه های اجرایی و 
امدادرســان به صورت شبانه روزی برای مهار حریق 
در این منطقه و جلوگیری از تســری آن به ســایر 
مناطق بکوشــند و گزارش های لازم را برای جبران 
خســارات وارده ارسال کند. مســئولان مربوطه در 
این تماس های تلفنی به تشــریح آخرین وضعیت 
مناطق درگیر در آتش سوزی پرداختند و از آمادگی 
همه جانبه دستگاه های ذیربط برای تسریع در مهار 

این حادثه خبر دادند.

ســخنگوی وزارت امور خارجه ایران گفت: آنچه در مسیر عدالت و سلامت رسانه ای اهمیت دارد، چرخه جریان سازی و برجسته 
سازی رسانه ای برای پیشبرد چندجانبه گرایی و ایجاد جریان آزاد و سازنده رسانه ای است.به گزارش خبرگزاری مهر، ناصر کنعانی، 
ســخنگوی وزارت امور خارجه و رئیس مرکز دیپلماسی عمومی و رســانه ای در سخنانی در نشست رؤسای دپارتمان های اطلاع 
رســانی و سخنگویان کشورهای عضو بریکس، پیشنهادهای جمهوری اسلامی ایران را در زمینه نقش آفرینی کشورهای عضو در 
حوزه رسانه ای و اطلاع رسانی در مسیر دستیابی به اهدافی همچون تحقق جهان عادلانه و چندقطبی تشریح کرد.سخنگوی وزارت 
امور خارجه در این نشست که به میزبانی مسکو برگزار شد، دیدگاه های جمهوری اسلامی ایران درباره دستور کار این اجلاس در 
موضوعاتی همچون اقدام جمعی رسانه های کشورهای عضو بریکس برای تقویت جایگاه بین المللی این گروه، عمق بخشی به روابط 
میان رسانه های ملی کشورهای عضو با هدف ایجاد چارچوبی برای فضای مشترک اطلاع رسانی، استفاده از ابزار دیپلماسی دیجیتال و قابلیت های هوش مصنوعی در سیاست خارجی و 
مبارزه با جریان اخبار جعلی و اطلاعات گمراه کننده پرداخت.کنعانی در سخنان خود بر لزوم راه اندازی شبکه اطلاعاتی بریکس به منظور اطلاع رسانی و تبادل اطلاعات میان کشورهای 

عضو بریکس تأکید کرد.

دبیرکل حزب جمهوریت گفت: آقای پزشکیان باید وزرای قدرتمند، مدیر و مدبر و با تجربه برای کابینه خود انتخاب کند که در سایه تعامل 
بتواند مشکلات کشور را به حداقل برسانند.حجت الاسلام رسول منتجب نیا، دبیرکل حزب جمهوریت در گفت وگو با خبرنگار مهر نقش احزاب 
در چهاردهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری را مهم خواند و گفت: در کشور ما نظام مردم سالاری دینی حاکم است و جمهوریت و اسلامیت 
دو رُکن نظام ما هستند؛ چاره ای نداریم جز آن که به سمت نظام حزبی پیش برویم و چند حزب قدرتمند و فراگیر و مردمی را در کشور داشته 
باشیم تا بتوانند در مقاطع مختلف مردم را بسیج کنند و به صحنه بیاورند و رقابت کنند.وی ادامه داد: اگر در برخی از دوره های انتخاباتی حضور 
مردم کمرنگ است یا صدای آن ها به مسئولین نمی رسد و صدای مسئولین بر مردم نمی رسد، به این دلیل است که احزاب قوی و قدرتمند نداریم. 
اساساً در کشور ما آن طور که باید به احزاب توجه نمی شود. گو این که برخی از مسئولان، حزب و احزاب را به رسمیت نمی شناسند.دبیرکل حزب 
جمهوریت با طرح این موضوع که احزاب می توانند در تمام ایام سال نقش حلقه رابط میان مردم و مسئولان را ایفا کنند ادامه داد: در چنین 

شرایطی کار به اینجا نمی رسد کهدرصد زیادی از مردم با صندوق های رأی قهر بکنند، از انتخابات کناره گیری کنند، کشورهای پیشرفته جهان نیز به این نتیجه رسیدند و احزاب قوی تشکیل 
دادند.

ناصر کنعانی مطرح کرد؛
پیشنهاد ایران برای شکل گیری شبکه اطلاعاتی بریکس

حجت الاسلام منتجب نیا مطرح کرد؛

تشکیل کابینه قوی در تعامل دولت و مجلس

پزشکیان: اسرائیل یک رژیم آپارتاید است
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گزیده خبر مدیرعامل صندوق ملی مســکن عنوان کرد

ها بنیانی  دانش  برای  ملی مسکن  خبر خوش صندوق 
مدیرعامــل صندوق ملی مســکن گفت: به شــرکت های که 
فناوری ســاخت آنها در حوزه مســکن دانش بنیانی اســت، 
فــولاد با قیمت خریداری شــده تحویل داده خواهد شــد.به 
گزارش ایســنا، محمدرضا مهدیار اسماعیلی در نشست خبری 
که امروز به منظور تشریح دســتاوردهای دولت سیزدهم در 
بخش مســکن برگزار شد، اظهار کرد: ســاخت دو میلیون و 
۷۰۰ هزار واحد مســکونی در کشــور آغاز شــده است که از 
ایــن میزان ۷۰۰ هزار پروژه تحویل مردم شــده و مابقی در 
حال ســاخت است.وی افزود: این پروژه ها ۴۰۰ هزار میلیارد 
تومان منابع مســتقیم دریافت کرده اند که ۲۳۴ هزار میلیارد 
تومان آورده مســتقیم خود مردم، ۱۳۷ هــزار میلیارد تومان 
منابــع بانکی و ۳۰ هزار میلیارد تومان نیز از طریق ســازمان 

است. تامین شده  همکار  های 
مدیرعامل صندوق ملی مســکن تصریح کرد: در سال گذشته 
حــدود ۲۰ هزار میلیــارد تومان مســتقیما از محــل منابع 
صنــدوق هزینه کردیــم که ۹۵۰۰ میلیــارد تومان آن صرفا 

جهت انتقال زیرســاخت های آب و برق به شهرها است.
وی در ادامه گفت: ۵۳۰۰ میلیارد تومان برای تکمیل مسکن 

داده شد. تخصیص  مهر 
اســماعیلی با بیان اینکه برای کنترل هزینه ســاخت مسکن 
و جلوگیــری از تورم، خرید فولاد را انجــام داده ایم، افزود: 
۲۰۰۰ میلیــارد تومان از منابع صندوق صــرف این عملیات 
شــده اســت. اســماعیلی همچنین عنوان کرد: آسانسورهای 
باقی ماند از نهضت ملی مســکن از محل منابع داخلی تکمیل 
شــد. ۱۶۷۴ آسانســور تا امروز خریداری و نصب شده است. 
همچنیــن ۱۶۵۰ میلیارد تومان نیز بــرای تکمیل محوطه ها 

است. پرداخت شده  معابر  و دسترسی 
مدیرعامل صندوق ملی مســکن در ادامه گفت: موظفیم برای 
اقشــار کم درآمد وام قرض الحســنه پرداخــت کنیم که به 
همیــن منظور تا امروز هــزار میلیارد تومان پرداخت شــده 
است. وی با اشاره به اینکه در این دوره کوتاه حیات صندوق 
ملی مســکن اقداماتی انجام شــده که روند ساخت مسکن را 
از لحاظ فنــی و تکنیکی با تحول همراه می کند، گفت: یکی 

از این اقدامات طراحی ســازه هایی برای جلوگیری از افزایش 
هزینه ساخت اســت. به همین منظور تامین فولاد مورد نیاز 
و ســیمان مورد نیاز از طریق بورس کالا خریداری می شود. 
ســال گذشــته عملیات خرید فولاد را آغاز کردیم و امســال 

عملیات خرید ســیمان انجام می شود.
اســماعیلی در ادامه گفت: تا امــروز در عملیات نهضت ملی 
مســکن ۲۸۰ هزار میلیاردتومان تسهیلات برای حدود ۸۰۰ 
هزار قرارداد منعقد شــده، در نظرگرفته شــده اســت که  از 
این میزان ۱۴۰ هزار میلیارد تومان آن پرداخت شــده است.

وی همچنین افزود: مبلغ تســهیلات از ۵۵۰ میلیون تومان به 
کرد. پیدا  افزایش  تومان  میلیون   ۸۰۰

اســماعیلی در ادامه گفت: در تکمیل ســامانه های مربوط به 
نهضــت ملی مســکن، هزینه های کل ســامانه های املاک و 

است. شده  تامین  خودنویس  سامانه 
وی در ادامــه با بیان اینکه خرید فولاد بــرای کاهش هزینه 
ســاخت مسکن انجام می شــود، افزود: به شرکت های فعال 
در حوزه مســکن که فناوری آنها مبتنی بر دانش بنیان است 
فولاد با قیمت خریداری شــده تحویل داده می شــود که می 

توانــد تا ۳۰ درصد هزینه ها را کاهش دهد.
اســماعیلی در ادامه گفت: از سوی مقام عالی وزارت با تلاش 
هایی که در خصوص تاســیس صندوق های ســرمایه گذاری 
شد و با استفاده از ظرفیت ماده ۵ قانون جهش تولید مسکن 
مقرر شــد دســتگاه ها زمین های مازاد خــود را ارائه کنند. 
صندوق ملی مســکن آغازکننده این عملیات در کشــور است 
و تا کنون ۳۰ فقره زمین های پهناور از ســوی دستگاه های 

همکار در اختیار صندوق قرار گرفته اســت.

تمامی نیروگاه ها با آمادگی ۱۰۰ 
درصدی در حال تولید برق هستند 

معــاون وزیر نیرو در امور بــرق و انرژی با بیان اینکه در فصل گرم ســال جاری تمامی 
نیروگاه های کشور با آمادگی ۱۰۰ درصدی در حال تولید برق هستند، گفت: نیروگاه های 
جدیدی که قرار بود تابســتان امسال به مدار وارد شوند، با پیگیری های به عمل آمده در 
مدار قرار گرفتند و بر همین اساس در بخش تولید آمادگی لازم برای تولید برق به طور 
کامل وجود دارد.به گزارش ایســنا، همایون حائــری، در ارتباط با اقدامات صورت گرفته 
در دولت ســیزدهم برای افزایش ظرفیت تولید برق گفت: با شروع دولت سیزدهم وزارت 
نیرو برنامه ریزی هایی کوتاه مــدت، میان مدت و بلند مدتی را به عمل آورد تا بتوانیم با 
یکســری برنامه های مدون و مشــخص ناترازی های به وجود آمده را ابتدا کنترل کنیم 
و ســپس کاهش دهیم.وی ادامه داد: در کنار برنامه های ســالانه و ۴ ســاله که در قالب 
برنامه های کوتــاه مدت و میان مدت اجرایی کردیم، همچنیــن تلاش کردیم برنامه ای 
بلندمد برای آینده صنعت برق در ۲۰ ســال آینده، داشــته باشیم که تمرکز ویژه آن بر 
روی توسعه انرژی های تجدیدپذیر است.او در خصوص برنامه های کوتاه مدت وزارت نیرو 
برای تولید برق توضیح داد: از ابتدای مهرماه سال ۱۴۰۰ برنامه های کوتاه مدت را با ۱۰۰ 
اقدام اجرایی شــروع کردیم و به گونه ای عمل کردیم که بتوانیم تابستان سال ۱۴۰۱ را 
تحت کنترل قرار دهیم و با کاهش ناترازی ها شرایط خوبی را برای مصرف کنندگان رقم 
بزنیم.حائری در ارتباط با جزئیات ۱۰۰ اقدام راهبردی برای عبور موفق از اوج بار ســال 
۱۴۰۱ اضافه کرد: این ۱۰۰ اقدامی که برای ســال ۱۴۰۱ تعریف شد و برنامه ریزی لازم 
به عمل آمد ناظر بر بخش تولید، توزیع و مصرف کننده ها بود که خوشــبختانه در نتیجه 
این اقدامات توانستیم تابستان سال ۱۴۰۱ را بدون مشکل پشت سر بگذاریم.معاون وزیر 
نیرو با اشــاره به اینکه با تجربیاتی که از ۱۰۰ اقدام درعبور از ســال اول دولت در بخش 
برق موفق عمل شده بود، برنامه دومی به عنوان ۱۴۰ اقدام از ابتدای مهرماه سال ۱۴۰۱ 
رقم خورد، افزود: با انجام این ۱۴۰ اقدام که ناظر بر برنامه های تولید، مصرف و توزیع برق 
بود توانســتیم اوج بار سال ۱۴۰۲ را نیز به خوبی پشت سر بگذاریم.وی در خصوص اوج 
بار سال جاری و اقدامات صورت گرفته برای عبور موفق از آن نیز با بیان کرد: تا پیش از 
آغاز اوج بار سال جاری ظرفیت تولید برق کشور با ۹ هزار و ۵۰۰ مگاوات افزایش نسبت 
به ابتدای دولت سیزدهم به بیش از ۹۳ هزار مگاوات رسید و در کنار آن برای عبور موفق 
از اوج بار تابســتانی که در آن قرار داریم ۱۸۰ اقدام راهبردی نیز تدوین شــد که نه تنها 
شــامل تجربیات موفق اقدامات ســال ۱۴۰۱ و سال ۱۴۰۲ است، بلکه در کنار تمرکز بر 
روی بخش افزایش ســهم تولید، بخش مدیریت مصرف و بخش توزیع، همچنین در آن 
بر روی نقاط حســاس شــبکه انتقال برق تمرکز ویژه ای صورت گرفت.حائری در همین 
رابطه تشــریح کرد: از آنجا که در سالیان گذشته تمرکز ویژه ای روی تولید و توزیع برق 
وجود داشــت، این موضوع باعث شد در شبکه انتقال نقاط ضعفی ایجاد شود که با توجه 
به حجم بالای انتقال انرژی در فصل گرم ضرورت داشــت این نقاط ضعف بر طرف شود.

معاون وزیر نیرو با اشــاره به اینکه که برای رفع نقاط ضعف شــبکه انتقال برق ۶۰ نقطه 
حساس در شبکه انتقال مشخص شد، تصریح کرد: ظرف چند ماه و پیش از فرا رسیدن 
فصل گرم سال جاری با مجموعه پروژه های حیاتی که برنامه ریزی کردیم موفق شدیم این 
نقاط ضعف را مرتفع کنیم.وی در ارتباط با اهمیت اقدامات صورت گرفته اظهار داشــت: 
هر یک از این پروژه هایی که در بخش انتقال به عنوان پروژه های حیاتی تعریف کردیم در 
شــرایط عادی حدود دو تا سه سال طول می کشید تا اجرا شود، ولی با تمرکزی که روی 
این موضوع داشتیم، توانستیم سهم بسیار خوبی از این برنامه ها با موفقیت تکمیل کنیم.

حائری در همین رابطه توضیح داد: به دلیل اینکه در دو سال گذشته تمرکز زیادی روی 
تولید برق داشتیم، این امر سبب شده بود در شبکه انتقال، گلوگاه هایی بوجود آید که به 
دنبال اقدامات صورت گرفته ۶۰ نقطه بحرانی شــبکه انتقال برق تا قبل از تابستان سال 
جاری به اتمام رسید و اکنون در بخش انتقال نیز مشکلی نداریم.معاون برق و انرژی وزیر 
نیرو با اشاره به اینکه در تابستان سال جاری نیروگاه های حرارتی به طور ۱۰۰ درصد آماده 
تأمین برق هســتند، افزود: در تابستانی که شروع کردیم از لحاظ ظرفیت تولید، تمامی 
نیروگاه های حرارتی کشور برنامه های تعمیرات خود را انجام دادند و به طور ۱۰۰ درصد 
آماده تأمین برق هستند.وی در همین رابطه تصریح کرد: نیروگاه های جدیدی نیز که قرار 
بود داخل مدار بیاید با پیگیری های به عمل آمده داخل مدار هستند و بنابراین در بخش 
تولید آمادگی لازم به طور کامل وجود دارد.حائری در بخش پایانی سخنان خود با تأکید 
بر ضرورت صرفه جویی در مصرف برق در همه بخش ها به ویژه بخش خانگی اضافه کرد: 
با وجود زحمات و اقدامات فراوانی که در حوزه تولید و توزیع برق در ســال های گذشته 
انجام شــده است، تأمین پایدار و حداکثری برق در بخش های مختلف به شدت به رفتار 
مصرفی مشــترکان به ویژه در بخش خانگی بســتگی دارد وامیدواریم در سایه همکاری 
مشــترکان و زحمات همکاران ما در صنعت برق اوج بار سال جاری نیز با موفقیت پشت 

سرگذاشته شود.

ســخنگوی اتاق اصناف ایران طی هفت بند، به تشــریح مهمترین دغدغه ها و چالش های 
اقتصادی کشــور پرداخته و ضمن ارائه پیشنهادات برای شکل گیری رویکردی نوین، برای 
ارائه مشــاوره های کارشناسی به بدنه سیاســت گذاری اعلام آمادگی کرده است.به گزارش 
ایســنا، به دنبال برگزاری چهاردهمین دوره  انتخابات ریاست جمهوری و اخذ اکثریت رای 
مردم برای مسعود پزشکیان به عنوان رئیس جمهور منتخب، کمتر از دو هفته  دیگر، مراسم 
تنفیذ و تحلیف رئیس جمهور دولت چهاردهم برگزار و معرفی و تشکیل تیم جدید اقتصادی 
دولت صورت خواهد پذیرفت تا این تیم اقتصادی برای استقرار رویکردهای نوین در راستای 
بهبود شرایط حاکم بر اقتصاد کشور و بازار تلاش خود را آغاز کنند.طبق اعلام اتاق اصناف 
ایران، مهدی امیدوار- ســخنگوی اتاق اصناف ایــران- ضمن تاکید بر نقش و جایگاه ویژه 
اتاق اصناف ایران )به عنوان نماینده ۴۰۰ اتاق اصناف، ۷۸۰۰ اتحادیه صنفی و ۳.۵ میلیون 
واحد صنفی در سراسر کشور که ۴۷ درصد ظرفیت اشتغالزایی کشور را به خود اختصاص 
داده اند( به تشــریح مهمترین مطالبات و انتظارات جامعه بزرگ اصناف در شکل گیری این 
رویکرد نوین پرداخته که طی هفت بند پیشــنهاد شده است.پیشنهاد ۷ گانه اتاق اصناف 
ایران۱- عدم دخالت و تصدی گری دولت در حوزه اقتصاد؛ جهت پویایی اقتصاد مردم محور، 
لازم است که دولت از دخالت  ارگان های خود در راستای شروع و ادامه فعالیت های فعالان 
صنفی، به ویژه در حوزه تولید، نوآوری ها و فن آفرینی ها جلوگیری کند تا فضایی فراهم شود 
که فعالان بدون درگیر شــدن با انواع بروکراسی های مختلف کاغذی و الکترونیکی، بتوانند 
فعالیت های خود را به جهت پویایی بازار و اقتصاد پیرامون آن عملیاتی کنند.۲.  ایجاد ثبات 
اقتصادی برای بازگشــت آرامش به بازار؛ به نحوی که از بخشنامه ها و سیاست گذاری های 
خلق الساعه )که سبب ایجاد حس عدم امنیت و اطمینان در بازار می شود( ممانعت به عمل 
آید تا ثبات شــرایط برای فعالان اقتصادی فراهم شــود و آن ها بتوانند برای آینده فعالیت 
اقتصادی خود برنامه ریزی منظمی داشــته باشند.۳. مشارکت دادن تشکل های صنفی در 
تصمیم سازی ها؛ برای دوام و ثبات سیاست گذاری های پیرامون بازار و جهت پوشش ضعف 

اشراف اطلاعاتی نهاد سیاست گذاری دولت، لازم و ضروری است که بدنه تشکل های صنفی 
به عنوان بازوان کارشناســی در تمامی ارکان تصمیم گیــری حضوری موثر و صاحب رای 
داشــته باشــند.۴.  رفع محدودیت واردات کالا و ایجاد رقابت سالم در بازار؛ انتظار می رود 
دولت چهاردهم با یک اســتراتژی هدفمند، کانال های واردات کالاها در حوزه های مختلف 
را که به بهانه هایی همچــون حمایت از تولید داخل، درگیر ممنوعیت ها و محدودیت های 
شدیدی شده  و خسارات و آسیب های بسیاری را متوجه مصرف کننده کرده اند، اصلاح کند 
و با رفع این موانع به ایجاد رقابت سالم در بازار و رونق کسب و کارها کمک کند.۵. حمایت 
از تولید داخلی و کمک به ارتقاء کیفیت؛ ضرورت دارد دولت اســتراتژی بسیار هدفمند و 
هوشمندی را در پیش بگیرد تا با حمایت از تولید داخلی به منظور افزایش کیفیت کالاها و 
رقابت در بازار، دچار آسیب نشده و در نهایت مصرف کننده نیز متضرر نشود. باتوجه به اینکه 
دولت در این زمینه نیازمند اقدامات و سیاســت گذاری های تضمین کننده است، ما در اتاق 
اصناف ایران، آماده ارائه مشــاوره های کارشناسی به بدنه سیاست گذاری دولت هستیم.۶. 
حمایت از اقتصاد دیجیتال و کسب و کارهای آنلاین؛ با توجه به محدودیت ها و چالش های 
عدیده ایجاد شــده برای کسب و کارهای آنلاین طی ســال های اخیر، از دولت چهاردهم 
انتظار می رود فرآیندهای موثری برای حمایت از این حوزه را در قالب ارتقای زیرساخت های 
اینترنت، تسهیلات، معافیت های مالیاتی و به خصوص رفع فیلترینگ که خسارات بسیاری 
به این کســب و کارها رســانده اســت، در نظر گرفته و اقدامات نتیجه بخش و موثری را 
پیش گیرد.۷. نقش نظارتی دولت در کنترل بازار؛ و در نهایت باتوجه به اهمیت نظارت بر 
فعالیت های اقتصادی از سوی دولت، اتاق اصناف ایران به پشتوانه ی سال ها فعالیت در رابطه 
با نظارت، شیوه و موارد موثر بر آن، آماده ارائه نظرات کارشناسی در حوزه کنترل قیمت ها، 
قیمت گذاری دستوری و همچنین مشکلات و مسائل پیرامون آن ها به بدنه سیاست گذاری 
دولت است تا با استفاده از اشراف اطلاعاتی فعالان صنفی، با کمترین میزان خطاها در اجرا، 

رضایت مندی مردم را حاصل کند.

سخنگوی مرکز مبادله ارز و طلا:

حراج سکه و شمش این هفته برگزار 
نمی شود

سخنگوی مرکز مبادله ارز و طلا ایران با اشاره به تعطیلات رسمی ایام محرم در هفته جاری 
گفت: حراج ســکه و شمش طلا به علت مصادف بودن با روزهای تاسوعا و عاشورا، در هفته 

جاری برگزار نمی شود.
اصغر بالسینی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به مصادف بودن روزهای حراج شمش و سکه طلا 
در مرکز مبادله با ایام تاســوعا و عاشورای حسینی در هفته جاری اظهار کرد: حراج شمش 
طلا که در روزهای یکشــنبه و سه شــنبه و همچنین حراج سکه که در روزهای دوشنبه هر 
هفته برگزار می شود، به علت مصادف بودن با روزهای تاسوعا و عاشورای حسینی و تعطیلات 

رسمی در کشور، در هفته جاری برگزار نمی شود و از هفته آینده از سر گرفته می شود.
وی افزود: به علت تعطیلی روزهای دوشــنبه و سه شــنبه، حراج شمش در روز یکشنبه نیز 
برگزار نمی شــود؛ چراکه نمی توان فرایند تســویه را در روز دوشنبه انجام داد. بنابراین، روز 

یک شنبه نیز حراج شمش طلا برگزار نمی شود.
سخنگوی مرکز مبادله ارز و طلا در پایان خاطر نشان کرد: سامانه حراج سکه بروز رسانی و 
مشکلات آن برطرف شده است و عدم برگزاری حراج سکه طی این هفته ارتباطی با موضوع 

سامانه حراج سکه ندارد.

طبق اعلام گمرک ایــران، صادرات انواع روغن خوراکی به علت واردات روغن 
خام با ارز ترجیجی تا اطلاع ثانوی، ممنوع شــد.به گزارش ایســنا، بر اساس 
ابلاغیه گمرک جمهوری اســلامی ایران، تا اطلاع ثانوی،  صادرات انواع روغن 

خوراکی، به علت واردات انواع روغن خام با ارز ترجیحی، ممنوع است.

طبق قانون، وزارت تعاون، کارو رفاه برای عدالت در توزیع یارانه خانوارها، دوبار در سال مکلف به به روزرسانی شناسنامه اقتصادی و دهک بندی خانوارها، آن هم براساس داده ها ی 
ثبتی خانوارهاست و از همین رو طبق قانون، زمان جدید به روزرسانی اطلاعات اقتصادی و دهک بندی خانوارها، شهریورماه خواهد بود.به گزارش ایسنا، با اصلاح نظام یارانه ای، 
دولت درحالی از سال ۱۴۰۱ اقدام به پرداخت یارانه  ۳۰۰ و ۴۰۰ هزارتومانی کرد که در راستای عدالت در این پرداخت، قرار شد وزارت رفاه دو بار نسبت به به روز رسانی شناسنامه 

اقتصادی و دهک بندی خانوارها، آن هم براساس داده ها و درآمد سرانه خانوارها مانند حقوق و دستمزد فرد و خانواده، خودرو، حساب بانکی و تراکنش ها، حساب ساتنا و پایا، فعالیت در بورس و… اقدام کند.باتوجه 
به اینکه یکی از معیارهای دهک بندی خانوارها، تراکنش های بانکی محسوب می شود، اما برخی افراد می گویند که به واسطه شرایط شغلی شان، گردش حساب های بالایی برایشان ایجاد شده و شاید همین موضوع 
موجب شده تا در بررسی وضعیت اقتصادی خانوارشان در دهک بندی بالایی قرار بگیرند.علیرضا محمدی، رئیس مرکز مطالعات و اطلاعات رفاه ایرانیان در این باره به ایسنا می گوید: مرکز مطالعات و اطلاعات رفاه 
ایرانیان، در بررسی گردش حساب، سه سال متوالی را لحاظ می کند. به این معنی که بحث پایا، ساتنا، شاپرک و مانده حساب برای سه سال متوالی بررسی می شود.وی ادامه داد: اما افرادی هم هستند که شغل شان 
تنخواه دار و... است؛ این افراد باید برای اینکه با چالش مواجه نشوند حساب خود را از حساب تجاری جدا کنند تا در بررسی وضعیت اقتصادی خانوار آنها نیز اشتباهی رخ ندهد.رئیس مرکز مطالعات و اطلاعات 
رفاه ایرانیان همچنین در پاسخ به این سوال که مرحله بعدی به روزرسانی دهک بندی خانوارها چه زمانی اتفاق می افتد؟، اظهار کرد: طبق قانون، در صورتی که دولت شرایط به روزرسانی داده ها را داشته باشد باید 
شهریورماه شناسنامه اقتصادی خانوارها به روز رسانی شود.محمدی با بیان اینکه یارانه بگیران فعلی براساس آخرین به روزرسانی دهک ها، یارانه خود را دریافت می کنند، افزود: افرادی که پیش از شهریورماه نسبت 

به دهک بندی ها اعتراض و در سامانه ثبت اعتراض کرده اند، بعد از بررسی مرکز مطالعات و اطلاعات رفاه ایرانیان، دهک بندی آنها در مرحله جدید به روزرسانی تغییر می کند.

گمرک اعلام کرد

صادرات انواع روغن خوراکی 
ممنوع شد

رئیس مرکز مطالعات و اطلاعات رفاه ایرانیان خبر داد

مرحله جدید دهک بندی خانوارها از شهریورماه

۷ پیشنهاد اتاق اصناف برای شکل گیری رویکرد نوین اقتصادی دولت 
چهاردهم



روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی، صبح ایران

یک شنبه 15 بهمن 1402  23 رجب 1445  4 فوریه 2024

    سال نوزدهم    شماره 5341

تحریریه :44253450    روابط عمومی :44253448    فکس : 44253395   بازرگانی : 9-44253335    توزیع : 44253450   فکس : 44253234    توزیع: موسسه سخن گستر    چاپ: امید نشرو چاپ ایرانیان    

 تهران، بلوار مرزداران ، انتهای خیابان گلستان ، کوی پژوهش پلاک 13   کد شبا :2008-654     کد پستی :1463777746صاحب امتیاز : موسسه سخن گستر  مدیر مسئول : فاطمه لشکری

رییس ســازمان فضایی ایران گفت: ماهــواره ظفر ۲ و همچنین ماهواره ناهید ۲ 
با وزن ۱۲۰ کیلوگرم در حال تســت نهایی است و سال آینده پرتاب می شوند.به 
گزارش خبرنگار مهر، حســن سالاریه رئیس سازمان فضایی ایران در مراسم روز 
فناوری فضایی که امروز صبح با حضور رئیس جمهور در محل پژوهشگاه فضایی 
ایران برگزار شد با اشاره به دستاوردها و گزارش پیشرفت صنعت فضایی در دولت 
ســیزدهم و دو پرتاب موفق ماهواره ثریا با ماهواره بر قائم ۱۰۰ و ماهواره مهدا به 
همراه دو ریز ماهواره با ماهواره بر سیمرغ به فضا گفت: در بهمن ماه سال ۱۴۰۱ 
پرتاب ماهواره هایی از نمونه کیفی ماهواره طلوع ۳ داشــتیم و در فرودین ســال 
۱۴۰۲ توسعه پایگاه چابهار اتفاق افتاد این پایگاه اکنون حدود ۴۰ درصد پیشرفت 
داشــته است. امیدواریم تا ســال آینده به صورت عملیاتی از این پایگاه استفاده 
کنیم. همچنین در خرداد ســال ۱۴۰۲ قرارداد با بخش خصوصی منعقد شــد و 
خرید تضمینی تصاویر ماهواره ای صورت گرفت تا بخش خصوصی رونق بگیرد و 
در شــهریور سال ۱۴۰۲ طراحی منظومه باریک باند اتفاق افتاد.وی با بیان اینکه 
حجم قراردادهای صنعت فضایی در این دولت بیشتر از تمام قراردادهایی است که 
حتی با دانشگاه ها داشتیم افزود: در مهر ماه ۱۴۰۲ عملیات تزریق ماهواره نور ۳ 
با ماهواره بر قاصد در مدار قرار گرفت. همچنین در مهر ماه سال ۱۴۰۲ پیشرفت 
پایگاه هایی فضایی اتفاق افتاد. اگر بخواهیم منظومه ســازی کنیم باید به سمت 

پایگاه های فضایی برویم که بتوانند ماهواره ها را در مدارهای مختلف قرار دهند.
رئیس ســازمان فضایی ایران گفت: تجهیز و راه اندازی آزمایشگاه تا کلاس هزار 
برای تست و تجمیع ماهواره از دیگر اقدامات این سازمان است و قرار داد ماهواره 
ناهید ۳ وپارس ۳ نیز منعقد شده است.سالاریه در ادامه گفت: پیش بینی ما این 
اســت که اولین ماهواره خورشید آهنگ ما در سال آینده از پایگاه چابهار پرتاب 
شود.وی ادامه داد: در آذر ماه سال ۱۴۰۲ کپسول زیستی با پرتابگر سلمان انجام 
شــد و در دی ماه سال ۱۴۰۲ ثریا به عنوان یک ماهواره تحقیقاتی و مخابراتی با 
پرتابگــر قائم ۱۰۰ با موفقیت در مدار قرار گرفت و بعد از یک هفته تزریق موفق 
چندگانه سه ماهواره مهدا کیهان و هاتف به فضا بود که با پرتابگر سیمرغ رکورد 
زد.ســالاریه با بیان اینکه ســه ماهواره در حال حاضر به پایان رسیده اند، گفت: 
ماهــواره ظفر ۲ با وزن ۵۰۰ کیلوگرم یک ماهواره از نوع سنجشــی اســت و در 
دانشگاه علم و صنعت اجرا شده است که می تواند منظومه ماهواره ای باشد و سال 
آینده این ماهواره پرتاب می شــود. همچنین ماهواره پارس ۱ امسال در مدار قرار 
خواهــد گرفت.وی افزود: ماهواره ناهیــد ۲ با وزن ۱۲۰ کیلوگرم و با عمر مداری 
۲ ســال در حال تست نهایی است و سال آینده پرتاب می شود که مأموریت این 
ماهواره توســعه تکنولوژی زیر سیستم های حساس ماهواره و اینترنت اشیا است 
که تجهیزات آن روی ماهواره ناهید ۱ نصب شــده است.سالاریه در پایان گفت: 
پرتاب بلوک انتقال مداری ســامان ۱ نیز از دیگر برنامه های این سازمان است که 
این ســامانه مأموریت انتقال محموله ها تا ۱۰۰ کیلوگرم را دارد و می تواند مسیر 
رســیدن به مدار ژئو را هموار کند. می توان گفت در حال حاضر این ســامانه در 

مرحله تست های سیستمی است.

وزیر ارتباطات خبر داد؛

پرتاب ماهواره یک کشور خارجی 
تا پایان دولت

وزیر ارتباطات وفناوری اطلاعات با بیان اینکه اکنون جزء ۱۰ کشــور دارای فناوری 
فضایی بومی هستیم، گفت: امید داریم تا آخر این دولت یک ماهواره کشور دیگر را 
به فضا پرتاب کنیم.به گزارش خبرنگار مهر، عیســی زارع پور در مراسم روز فناوری 
فضایی که امروز صبح با حضور رئیس جمهور در محل پژوهشگاه فضایی ایران برگزار 
شد با اشاره به سیاست ها و راهبردهای دولت سیزدهم برای شتاب بخشی به توسعه 
صنعت فضایی کشــور و برنامه های آینده، گفت: با راهبری رییس جمهور جزو ۱۰ 
کشــوری هستیم که فناوری فضایی را به صورت کامل بومی کرده ایم به طوری که 
در حال حاضر پایگاه ها و ماهواره های خودمان را داریم و به نقطه ای رســیدیم که با 
اطمینان ماهواره عملیاتی را می توانیم در فضا قرار دهیم.وی افزود: همچنین ما اکنون 
به جایی رســیدیم که می توانیم آزمایشگاه فضایی داشته باشیم و برخی امور را در 
فضا تســت کنیم.وزیر ارتباطات گفت: دراین دولت و در طول دو سال و یک ماه به 
طور کلی ۱۱ پرتاب ماهواره ای داشتیم که انشالله با همین شتاب پیش خواهیم رفت.

وی ادامه داد: برنامــه داریم که این صنعت فضایی را به عنوان صنعت اقتصادی در 
بیاوریم و امید داریم تا آخر این دولت یک ماهواره کشــور دیگر را از خاک ایران به 
فضا پرتاب کنیم. اگر این اتفاق بیافتد موفقیت بزرگی اســت و حتی می توان مثل 
کشورهای دیگر این پرتاب را بیمه کرد.وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در ادامه با 
اشاره به استفاده از نخبگان فضایی گفت: استفاده از نخبگان و همچنین نگهداشت 
نخبگان از اهمیت بالایی برخوردار اســت و افتخار داریم با حضور دکتر سالاریه به 
عنوان استاد دانشگاه موجی از نیروهای متخصص در صنعت فضایی شکل می گیرد.

رییس سازمان فضایی خبر داد؛

پرتاب ماهواره ناهید ۲ و ظفر ۲ 
در سال آینده

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

قابی از ایران !!

ازهر دری خبری !!

وانت پیکاپ فورد رنجر با چهره ای مشابه برانکو در تایلند معرفی شد

شرکت تایلندی شانا E اسپرت از کیت تیونینگ جدید خود برای فورد رنجر رونمایی کرد. این کیت باعث ایجاد ظاهری مشابه برانکو می شود. وانت پیکاپ ها محبوبیت بسیار 
زیادی در تایلند دارند و ایسوزو دی مکس و تویوتا هایلوکس همواره جزو پرفروش ترین خودروهای این کشور هستند. فورد رنجر هم طرفداران قابل توجهی دارند و با توجه به 
علاقه تایلندی ها به این دسته از خودروها جای تعجبی ندارد که تیونرهای متعددی در پس زمینه فعالیت کنند و کیت های متنوعی را در دسترس خریداران قرار دهند. یکی 
از مشهورترین تیونرهای تایلندی شانا E اسپرت است که در نزدیکی بانکوک فعالیت می کند و پکیج های ارتقای متنوعی را برای فورد رنجر ارائه می کند. یکی از این کیت های 
قابل توجه باعث می شود ظاهر رنجر به فورد برانکو تبدیل شود، خودرویی که در این کشور عرضه نشده است. فورد رنجر موردبحث به جدیدترین نسخه رپتور تعلق دارد اما 
ظاهر آن شبیه هیچ رنجر دیگری که قبلًا دیده ایم نیست. تغییرات رنجر از بخش جلو شروع می شود یعنی جایی که جلوپنجره و چراغ ها از برانکو الهام گرفته اند. این تیونر 
همچنین از سینی محافظ جدیدی در جلو استفاده کرده است. شانا E اسپرت تنها به تغییر ظاهر رنجر اکتفا نکرده و رینگ های جدید با پره های مشکی و تریم بیرونی قرمز را 
در نظر گرفته است. این رینگ ها با لاستیک های آفرود همراه شده اند. پشت رینگ ها نیز کالیپرهای ترمز برمبو خودنمایی می کنند. با توجه به اینکه رینگ و لاستیک جدید 
رنجر بسیار پهن تر از نسخه استاندارد رنجر هستند بنابراین قوس چرخ های جدیدی طراحی شده اند تا هم چرخ ها را در بر گرفته و هم ظاهر خودرو را ارتقا دهند. نمای عقب 
فورد رنجر شانا E اسپرت نیز اندکی با نسخه استاندارد متفاوت است و تفاوت هایی در اطراف چراغ ها دیده می شود. نشان بزرگ برانکو هم در درب پشتی وجود دارد. به این 

لیست باید یک سپر متفاوت را افزود. به نظر می رسد این کیت تیونینگ با استقبال زیادی از طرف خریداران تایلندی روبرو شود.

جهانبخش: فشار ۹۰ میلیون ایرانی روی دوشم بود

پیشنهاد

چهره روز

کتاب تنگسیر

کوین اسپیسی
کِوین اسِپِیسی فاولرِ )انگلیسی: Kevin Spacey Fowler؛ 
زادهٔ ۲۶ ژوئیهٔ ۱۹۵۹( بازیگر آمریکایی است. او برای 
فعالیتش در ســینما، تئاتر و تلویزیون مشهور است و 
افتخارات متعددی از قبیل دو جایزهٔ اسکار، یک جایزهٔ 
بفتا، یــک جایزهٔ تونی و دو جایزهٔ لارنس الیویه برنده 
شده اســت. اسپیســی در ۲۰۱۰ و ۲۰۱۵، به ترتیب 
فرماندهٔ افتخاری و فرماندهٔ شــوالیهٔ نشان امپراتوری 
بریتانیا نامیده شد.اسپیســی نقش هــای کوتاهی در 
فیلم های کمدی-درام دل سوختگی )۱۹۸۶( و دختر 
شــاغل )۱۹۸۸( ســاختهٔ مایک نیکولز داشت. او در 
دههٔ ۱۹۹۰ دو جایزهٔ اسکار برنده شد: بهترین بازیگر 
نقش مکمل مرد برای بــازی در نقش یک کلاه بردار 
در مظنونین همیشگی )۱۹۹۵( و بهترین بازیگر مرد 
برای بازی در نقش مردی در بحران میان سالی در زیبای آمریکایی )۱۹۹۹(. دیگر فیلم های قابل توجه او شامل 
گلن گری گلــن راس )۱۹۹۲(، هفت )۱۹۹۵(، محرمانهٔ لس آنجلــس )۱۹۹۷(، به دیگری نیکی کن )۲۰۰۰(، 
بازگشــت ســوپرمن )۲۰۰۶(، مارجین کال )۲۰۱۱(، رئیس های وحشــتناک )۲۰۱۱( و بیبی راننده )۲۰۱۷( 
می شوند. او همچنین فیلم های تمساح آلبینو )۱۹۹۶( و فراسوی دریا )۲۰۰۴( را کارگردانی کرد.در تئاتر برادوی، 
اسپیسی در ۱۹۸۶ نقش اصلی بازآفرینی سفر دراز روز در شب اثر یوجین اونیل را بازی کرد. او در ۱۹۹۱ برای 
نقش آفرینی در گمشده در یانکرز برندهٔ یک جایزهٔ تونی شد و با دریافت دومین جایزهٔ تونی در سال ۱۹۹۹ برای 
مرد یخین می آید به بازی در تئاتر ادامه داد. او از ســال ۲۰۰۴ تا زمان کناره گیری در اواسط سال ۲۰۱۵، مدیر 
هنری تئاتر اولد ویک در لندن بود.در تلویزیون، اسپیسی ران کلین را در بازشماری )۲۰۰۸( به تصویر کشید. او 
از ۲۰۱۳ تا ۲۰۱۷ نقش فرانک آندروود را در سریال درام سیاسی خانه پوشالی از شبکهٔ نتفلیکس بازی کرد که 
برایش برندهٔ جایزه گلدن گلوب و دو جایزه متوالی از انجمن بازیگران فیلم]۲[ و همچنین نامزد پنج جایزهٔ امی 
بهترین بازیگر مرد در مجموعۀ درام شــد.در اکتبر ۲۰۱۷، بازیگر آنتونی رپ ادعا کرد زمانی که او ۱۴ سال سن 
داشت، اسپیسی قصد پیش روی جنسی به او را داشته است. در پی این ادعا، نتفلیکس روابط خود را با اسپیسی 
قطع کرد و یکی از فیلم های او را با نام گور کنار گذاشت و او را از آخرین فصل سریال خانه پوشالی برکنار کرد. 
کریستوفر پلامر جایگزین او در نقش جی. پال گتی در فیلم تمام پول های جهان )۲۰۱۷( ساختهٔ ریدلی اسکات 
شد.اسپیســی که همواره این اتهامات را رد کرده اســت، در دادخواستِ سال ۲۰۲۲ از سوی رپ که در نیویورک 
برگزار شد، از هرگونه تخلف تبرئه شد. او بار دیگر در یک پروندهٔ تعرض جنسی در سال ۲۰۲۳ در لندن تبرئه شد.

فرهنگ

ســازمان فناوری اطلاعات ایران بر اساس 
آئین نامه »حمایت از ســکوها و کســب 
و کارهــای اقتصاد دیجیتال« به کســب و 
کارهای فعال در حــوزه اقتصاد دیجیتال 
کشور تسهیلات ارائه خواهد کرد.به گزارش 
خبرگزاری مهر به نقل از ســازمان فناوری 
اطلاعات ایران، مهــدی مظفری، مدیرکل 
پایش، ممیزی و نظارت ســازمان فناوری 
اطلاعــات ایران گفت: این تســهیلات در 
راســتای ایجاد اشــتغال و به کلیه کسب 
و کارهــای فعال که بر بســتر ســکوهای 
مشــمول آئین نامه »حمایت از سکوها و 
کســب و کارهای اقتصــاد دیجیتال« که 
اقدام به فــروش کالا، خدمات و یا فعالیت 
اقتصــادی می کنند، ارائه خواهد شــد.وی 
افزود: ســقف این تسهیلات برای کسب و 
کارهای حقوقی، پنــج میلیارد ریال، برای 
کســب و کارهای صنفی، سه میلیارد ریال 
و برای کسب و کارهای حقیقی، دو میلیارد 
ریال است که سود آن ۳۳/۱۵ درصد و باز 
پرداخت آن ۴۸ ماهه با شــش ماه تنفس 
خواهــد بود.مهدی مظفــری تصریح کرد: 
کســب و کارهای فعال در حوزه اقتصاد دیجیتال کشــور که حداقل سه ماه سابقه فعالیت در سکوهای 
داخلی مشــمول نظیر ایتا، روبیکا، ســروش پلاس، شیپور، کســبینو، آی گپ و بله را دارند می توانند 
درخواســت خود را از طریق ســایت https://irantavanafarin.ito.gov.ir ارســال کنند.وی ادامه داد: علاقه 
مندان به برای دریافت متن کامل و شرایط عمومی، اختصاصی، مدارک و راهنمای ثبت نام دریافت این 
تسهیلات به سایت ir.۱۶۴۹//:https مراجعه کرده و یا با سامانه پاسخگویی سازمان فناوری اطلاعات ایران 

به شماره ۱۶۴۹ تماس حاصل کنند.

از سوی سازمان فناوری اطلاعات صورت می گیرد؛

اعطای تسهیلات به کسب و کارهای فعال در 
سکوهای داخلی
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ســال ها پیــش از صادق چوبــک کتابی با عنــوان »انتری که 
لوطی اش مرد« را خواندم. داستان تقریبا کوتاهی که جذب آن 
شدم. داستانی که قطعا شما را به دنبال دیگر آثار صادق چوبک 
می کشاند. در این داستان نویسنده چنان با جزئیات و ریزبینی 
بــه حالات و رفتار حیوان می پردازد که گاها در طول داســتان 
ممکن است متوجه نشوید که این همان حالات و رفتارهای خود 
آدمی است. که شاید نویســنده با استفاده از نمادها ما را با آن 
آشنا می کند. صادق چوبک به خوبی و با ظرافت از پس جزئیات 
برمی آید. خلاصه بگویم، قبل از خواندن کتاب تنگسیر پیشنهاد 
می کنم اول داســتان »انتری که لوطی اش مــرد« را بخوانید. 
داستان تنگسیر، قصه ای گرم و دلنشین از دل جنوب ایران است. 
از شروع کتاب به بوشهر سفر می کنید. گرمای نخل ها، لباس ها، 
گویش ها، هوای آفتابی، لنج ها، و هر خط و کلام با مهارتی نوشته 
شده که شما را درگیر خط های داستان می کند. توصیفات دقیق 
و قوی و گاها بریده بریده از محله های بوشــهر، فضاها، گویش 
زیبای جنوبی و گفت وگوهای تاثیرگذار داستان از نکات برجسته 
و منحصر به فرد آن محســوب می شــود. به طوری که حس می کنید یک نفر قصه قهرمانی جنوبی را برایتان تعریف 
می کند که البته شــیوه داستان گویی آن به هیچ وجه به قول کتاب خوان ها آبگوشتی و هندی نیست! داستان درباره 
زندگی مردی به نام زایر محمد است. مردی قوی هیکل، درستکار و مردم دوست. زایر محمد در جنگ های تنگسیر با 
انگلیسی ها در کنار علی دلواری جنگیده و مدتی را هم برای انگلیسی ها کارگری و اهنگری کرده است. او مقداری از 
در آمدش را چند ســال پس انداز می کند و در ادامه چند نفر پولش را برای شراکت می گیرند. در طول داستان شاهد 
رفت و آمدهای محمد برای پس گرفتن پولش هستیم. اما متوجه می شویم که آن افراد منکر پول او شده اند و یا ادعا 
می کنند که پولی برای پس دادن ندارند. داروغه و دو شریک اش سه فردی هستند که زنجیروار در این موضوع دخیل 
هســتند و هر بار با توهین و تحقیر زایر محمد را از خود دفع می کنند. شــاید اگر خود ما جای او در این قصه بودیم 
همچین جســارتی برای انجام این کار نداشتیم و در طول داستان هم می بینیم که مردم فکر می کنند او دیوانه شده 
است اما صمیمانه از سرانجام این داستان خوشحالیم. چرا که می دانیم حق از آن چه کسی بوده و چرا ناچار دست به 
این انتخاب زده است و حتی شاید بعد از خواندن این کتاب به این جسارت برسیم چرا که مردم تنگسیر هم در آخر او 
را شیر محمد صدا می زنند! کتاب تنگسیر با روایت شیرین و گرم بوشهری، بازسازی و توصیف صحنه های روستایی و 
قهرمان پروری انتخاب خوبی برای افرادی است که به دنبال یک داستان ساده، زیبا، رئالیست و فارسی هستند. فیلمی 
با همین عنوان ساخته امیر نادری با بازی بهروز وثوقی در سال ۱۳۵۲ نیز ساخته شد که در سال ۱۹۷۵ جایزه بهترین 

بازیگر را نیز از جشنواره دهلی نو در سال ۱۹۷۵ را نیز دریافت کرد.

کاپیتان تیم ملی فوتبال ایران گفت: در نیمه دوم با همه وجود بازی کردیم و خدا را شکر شرمنده مردم ایران نشدیم.به گزارش ایسنا، علیرضا جهانبخش 
پس از پیروزی ایران مقابل ژاپن، گفت: تنها کســی که کنار زمین گفت علی برو پنالتی را بزن کریم انصاری فرد بود. خدا را بخاطر این برد ارزشــمند 
شــاکریم. ژاپن تیم قابل احترامی بود اما فعل خواســتن را در تیم ما دیدند مخصوصا وسط نیمه و زمانیکه یک بر صفر عقب بودیم بچه ها همه ایمان 
داشتند که می توانیم به بازی برگردیم.وی افزود: نیمه دوم باید با قلبمان بازی می کردیم تا مردم را خوشحال کنیم. خدا را شکر شرمنده مردم نشدیم. 

پنالتی را با همه وجودم زدم چرا که فشار ۹۰ میلیون ایرانی روی دوشم بود و خدا را شکر شرمنده مردم نشدم.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی، صبح ایران
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری
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تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X8 دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X8 شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X8 با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰8 برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹88 فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰8(، قصه های وقت خواب )۲۰۰8(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴8۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱8 و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱8 جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد
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